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PROTOKÓŁ NR 2/24 
POSIEDZENIA KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI 

RADY POWIATU W GRYFINIE 
z dnia 29 sierpnia 2024 r. 

  
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 10.00 i trwało do godz. 11.30 w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie ul. Sprzymierzonych 4. W posiedzeniu udział wzięło 3 członków 
komisji (lista obecności - zał. nr 1), Starosta Gryfiński Ewa Dudar, Wicestarosta Gryfiński 
Wojciech Konarski, Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk. Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum 
i poprowadził Przewodniczący Komisji Remigiusz Rzepczak. Głównym tematem posiedzenia 
była analiza i opiniowanie projektów uchwał na IV sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 3 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Gryfinie 
został przedstawiony, stanowi zał. nr 2. 
 
Ad. 3  
Protokół nr 1/24 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, został przyjęty jednogłośnie 
(2 za, 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego – Anna Nikitińska. 
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie podwyższenia kapitału 
zakładowego Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. z siedzibą  
w Gryfinie (druk nr 4/IV). 

 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna 
Nikitińska powiedziała, że w związku ze złą kondycją szpitala w szczególności związaną  
z nieterminową realizacją zobowiązań wobec usługodawców, z którymi zawarte są kontrakty 
medyczne, umowy na usługi diagnostyczne, materiały medyczne i leki , Prezes Zarządu spółki 
wystąpił z wnioskiem o jej dokapitalizowanie proporcjonalnie do wysokości posiadanych 
udziałów w odniesieniu do osiągniętej straty finansowej za 2023 r., która wyniosła                          
792 083,92 zł. W ramach zabezpieczenia bieżącej działalności spółki proponuje się 
dokapitalizować Spółkę wkładem pieniężnym w wysokości 500 000,00 zł poprzez objęcie                
10 udziałów po wartości nominalnej 2 500,00 zł/udział w kwocie o wartości 25 000,00 zł,  
a pozostałą kwotę w wysokości 475 000,00 zł Powiat wniesie jako agio na kapitał zapasowy,  
za którą szpital będzie mógł opłacić zobowiązania. Dokapitalizowanie spółki poprzez 
podwyższenie kapitału wymaga zgody Rady Powiatu, dlatego przedkłada się pod obrady 
projekt uchwały. 
 
Przewodniczący komisji Remigiusz Rzepczak zapytał, czy wspólnik spółki partycypuje  
w kosztach. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna 
Nikitińska powiedziała, że na Zgromadzeniu Wspólników Spółki, przy zatwierdzeniu 
sprawozdania finansowego za 2023 rok, była procedowania uchwała w sprawie  pokrycia straty 
przez obu wspólników, proporcjonalnie do posiadanych udziałów. Aby mogła być 
zrealizowana, wymagała jednomyślności obu wspólników, natomiast Dom Lekarski głosował 
przeciw tej uchwale. Powiat jako większościowy wspólnik głosował pozytywnie za jej 
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przyjęciem. Wiedząc o złej kondycji finansowej spółki (za 2022 r. strata około  
5 milionów złotych, za 2023 r. starta 792 083,92 zł), Rada Powiatu w budżecie  
na 2024 r. zabezpieczyła kwotę 500 000,00 zł na dofinansowanie szpitala, a Prezes Zarządu 
Spółki wystąpił z wnioskiem o dokapitalizowanie spółki w celu pokrycia bieżących 
zobowiązań wobec usługodawców.  
 
Przewodniczący komisji Remigiusz Rzepczak zapytał, czy to nie jest tak, że to kolejny już 
raz wspólnik spółki nie partycypuje w kosztach. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna 
Nikitińska powiedziała, że jest to kolejny raz, a postawa wspólnika spółki jest bierna.  
 
Na posiedzenie przyszedł Radny Kamil Frelichowski (2+1=3). 
 
Przewodniczący komisji Remigiusz Rzepczak powiedział, że wobec tego można byłoby się 
zastanowić nad tym, czy współpraca z tym wspólnikiem w ogóle się opłaca. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że współpraca się nie opłaca, jednak tak jest 
skonstruowany akt notarialny, została zawiązana spółka prawa handlowego i nie jest to 
oczywistą rzeczą, żeby od niego coś wyegzekwować. Powiat jest większościowym 
udziałowcem szpitala. Mamy swój majątek znacznej wartości, bo są to budynki w tym nowo 
wybudowany szpital, sprzęt zakupiony w części ze środków własnych, jak i z dotacji 
pozyskanych przez powiat. Problem finansowania szpitala jest złożony, z którym borykają się 
niemal wszystkie powiatowe szpitale. Problem wynika z innych zasad finansowania szpitali 
powiatowych w stosunku do ogromnych klinik medycznych. Przychody otrzymywane  
z kontraktów z NFZ nie pokrywają kosztów w szpitalach powiatowych. W grudniu 2022 roku 
szpital otrzymał kwotę 1,5 miliona złotych od powiatu na pokrycie problemów finansowych 
spółki. W 2023 roku powiat uruchomił kolejne 2,5 miliona złotych dla szpitala, a teraz kolejna 
kwota 500 000,00 zł. To i tak stanowi znikomy zastrzyk finansowy, co do potrzeb na dzień 
dzisiejszy szpitala. Przede wszystkim są to problemy systemowe niezależne ani od powiatu ani 
od sposobu zarządzania szpitalem. Oprócz tego, żeby utrzymać oddział chirurgiczny to nie 
mamy przypisanych ilości pielęgniarek do ilości pacjentów, tylko do ilości łóżek na oddziale. 
Tak samo muszą być zabezpieczone dyżury lekarskie w pełnym składzie na oddziałach.  
Właśnie to wszystko generuje koszty.  
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna 
Nikitińska powiedziała, że nie możemy przymusić wspólnika by wyegzekwować od niego, 
żeby pokrywał dodatkowe koszty. Ewentualnie można zaproponować, żeby się rozstać  
i poprosić o przedstawienie propozycji odkupienia udziałów w spółce. A wówczas powiat 
stałby się 100% udziałowcem spółki. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że myślimy cały czas co zrobić z tym 
podmiotem. Problem jest złożony, są różne rządowe projekty, ma być inna forma finansowania 
służby zdrowia, mają wejść w ustawie nowe warunki zawarte odnośnie szpitali powiatowych. 
Zobaczymy, być może te nowe rozwiązania pozwolą na uzyskiwanie większych przychodów 
przez nasz szpital. Prowadzone są rozmowy, jak ograniczyć te koszty. A druga rzecz jest taka, 
że powiat pozyskał z Polskiego Ładu około 7 milionów złotych środków finansowych  
na rozbudowę zakładu psychiatrycznego w Nowym Czarnowie, który jest częścią szpitala 
powiatowego. Usługi psychiatryczne są zupełnie inaczej opłacane i znajdują się w koszyku 
usług medycznych jako dość dobrze wyceniane. Co może w przyszłości zrekompensuje  
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w jakiejś mierze koszty ponoszone na działalności oddziału wewnętrznego i chirurgicznego. 
Sytuacja jest trudna w całym kraju, wiele innych samorządów ma takie kłopoty. 
Radny Kamil Frelichowski poprosił o omówienie zapisu w protokole z posiedzenia Zarządu 
Powiatu z dnia 14 sierpnia br. dot. czynszu dzierżawnego dla spółki Szpital Powiatowy  
w  Gryfinie Sp. z o.o. w wysokości około 480 000,00 zł. 
 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna 
Nikitińska powiedziała, że jest umowa dzierżawy, która jest zawarta pomiędzy powiatem  
a spółką Szpital Powiatowy Sp. z o.o. Szpital wystąpił o obniżenie czynszu, na co Zarząd 
Powiatu wyraził zgodę. Początkowo była to kwota około 650 000,00 zł za sprzęt  
i nieruchomości, która została obniżona do 101 367,00 zł. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że wydaje się to logiczne skoro my mamy  
w tym momencie dofinasowanie szpitala zatem w takiej wysokości czynsz podmiot, w którym 
jesteśmy głównym udziałowcem, a jest to spółka prawa handlowego, nie jest w stanie nam 
płacić. W związku z powyższym czynsz został obniżony do minimum, żeby szpital mógł sobie 
czynić własne remonty i inwestycje, przy czym musi też zabezpieczać i dbać o sprzęt. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(3 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska. Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Kierownik 
Biura Obsługi Rady i Zarządu Agnieszka Jackiewicz. 
 

II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 
przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu w Gryfinie na 2024 r. (druk 
nr 5/IV). 

 
Kierownik Biura Obsługi Rady i Zarządu Agnieszka Jackiewicz powiedziała, że jest to 
projekt uchwały porządkujący stan obecny. Plany pracy komisji stałych na 2024 r. zostały 
przyjęte w dniu 1 lutego br. przez Radę Powiatu poprzedniej kadencji. Plany pracy zostały 
przedstawione na wszystkich komisjach, które uznały że będą pracować na ich podstawie, nie 
wnosząc uwag do ich treści. Porządkujemy to w ten sposób, że zmieniamy nazwę z Komisji 
Budżetu i Gospodarki na Komisję Budżetu, jak również dodany zostaje plan pracy Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji, ponieważ ta komisja nie była wcześniej komisją stałą i nie miała 
swojego planu pracy.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(3 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej sporządzanego raz na pół 
roku (druk nr 6/IV). 

 
Kierownik Biura Obsługi Rady i Zarządu Agnieszka Jackiewicz powiedziała, że jest to 
sprawozdanie Komisji Rewizyjnej obejmujące okres od 1 lutego 2024 r. do 31 lipca 2024 r. 
Komisja Rewizyjna nie przeprowadziła żadnej kontroli, a zgodnie z zapisem w statucie powiatu 
Komisja przedstawia sprawozdanie ze swojej działalności raz na pół roku. W dniu 22 sierpnia 
2024 r. Zespół Kontrolny Komisji Rewizyjnej rozpoczął kontrolę dot. sprawdzenia przebiegu 
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monitorowania realizacji „Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów społecznych  
w Powiecie Gryfińskim na lata 2023-2029” za okres od 2023 r. do czasu przeprowadzenia 
czynności kontrolnych, która będzie kontynuowana w dniu 16 września z uwagi na to, że Pani 
Dyrektor została zobligowana do uzupełnienie informacji w tym zakresie. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(3 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie pozostawienia petycji bez 

rozpatrzenia (druk nr 7/IV). 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(3 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Kierownik Biura Obsługi Rady i Zarządu Agnieszka Jackiewicz.  

 
V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

gminie Chojna (druk nr 8/IV). 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Chojnie zwrócił się z prośbą o wsparcie finansowe organizacji Międzynarodowych 
Manewrów Pożarniczych, które odbędą się dnia 14 września 2024 r. na poligonie ćwiczebnym 
w Chojnie. Zgodnie z przepisami, Powiat nie może udzielać bezpośrednio dotacji  
dla ochotniczych straży pożarnych, możliwe jest jednak udzielenie dotacji Gminie Chojna  
i  zawarcie umowy w tym zakresie. Wówczas Gmina Chojna przekaże środki dla OSP na to 
zadanie. Proponuje się przekazać kwotę 6 000,00 zł.  
 
Radny Hubert Krysiak powiedział, że jak dobrze pamięta dofinansowania dla straży 
pożarnych w budżecie powiatu łącznie wynosi 10 000,00 zł, zatem jest to pomniejszone  
o powyższe 6 000,00 zł. Zwykle było tak, że te środki przeznaczane były na zakup sprzętu 
ratowniczego, a tutaj mamy manewry, powinien to być osobny element. 
 
Na posiedzenie przyszła Starosta Gryfiński Ewa Dudar. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że konstruując budżet powiat przewiduje 
pewną pulę środków dla ochotniczych straży pożarnych, niemniej jednak to nie jest zadanie 
własne powiatu. Ustawodawca tak określił w ustawie, że ochotnicze straże pożarne są zadaniem 
gmin na terenie których są usytuowane. Zatem głównym sponsorem ochotniczych straży są 
gminy, natomiast gdy zwracają się ochotnicze straże do nas z prośbą o małą kwotę 
dofinansowania to możemy przekazać, ale nie musimy tego obligatoryjnie zrobić. Nawet 
bezpośrednio nie możemy tego robić, tylko przez gminy udzielając im pomocy finansowej. 
Budżet powiatu jest bardzo ograniczony i nie ma możliwości sprostać oczekiwaniom 
ochotniczych straży pożarnych, nie ma takich finansowych możliwości.  
 
Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że wie że zostały jeszcze złożone inne wnioski, 
które będą rozpatrywane na Zarządzie Powiatu. Dodała, że są jeszcze środki w Wydziale 
Zarządzania Kryzysowego na takie potrzeby.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(3 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
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VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  
na 2024 rok (druk nr 9/IV). 

 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk omówiła zmiany budżetu powiatu na 2024 r., zgodnie  
ze szczegółowo opisanym uzasadnieniem do przedmiotowego projektu uchwały. Omówione 
zmiany zostały również wykazane w ujęciu tabelarycznym, zgodnie z załącznikiem nr 1 i 2. 
 
Radny Kamil Frelichowski zapytał, co zostało zakupione w ramach programu „Cyfrowy 
Powiat”. 
Pismo znak: BRZ.0012.3.2.2024.MR 
 
Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że odpowiedź zostanie przygotowana.   
 
Radny Kamil Frelichowski zapytał odnośnie wniosków PCPR w Gryfinie w/s zmiany  
w budżecie odnośnie Funduszu Pomocy Obywatelom Ukrainy, ale pojawią się też wnioski  
z Wydziału Edukacji. Zapewne chodzi o szkoły i domy dziecka. 
 
Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że do budżetu powiatu 
wprowadzane są środki otrzymane z Funduszu Pomocy Obywatelom Ukrainy, na 
wynagrodzenia z pochodnymi dla zatrudnionych w formie umowy zlecenia osób do pomocy 
dla opiekuna tymczasowego/asystenta dzieci w Ukraińskim Domu Dziecka przebywających  
w Moryniu, czy z przeznaczeniem na finansowanie pobytu dzieci z Ukrainy w pieczy 
zastępczej. Czworo dzieci umieszczonych decyzją Wojewody w naszym Domu Dziecka, także 
ten sam system przekazywania środków finansowych na dzieci ukraińskie, które są w systemie 
oświaty w naszych szkołach. Z tym, że w naszych szkołach nie mamy klas integracyjnych, 
tylko dzieci ukraińskie są normalnie włączone do klas. Jest to subwencja oświatowa na każdego 
ucznia, a na co to szkoła wyda to zwykle są to wynagrodzenia dla nauczycieli. Jest to 
realizowane ze środków budżetu państwa. Jednakże skoro powiat ze swojego budżetu dokłada 
do oświaty w powiecie to oznacza że jakaś część z tego też jest na ten cel.  
 
Radny Kamil Frelichowski zapytał, czy są to uczniowie ukraińscy, którzy mieszkają  
ze swoimi rodzinami na terenie powiatu. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że mieszkają ze swoimi rodzinami, tylko 
chodzą do naszych szkół. 
 
Radny Kamil Frelichowski zapytał, czy wiadomo z jaką perspektywą czasową będziemy 
jeszcze je utrzymywać. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że nie wiemy jak długo jeszcze będziemy 
otrzymywać te środki. Na przykład z końcem roku 2023 nie było wiadomo, czy środki będą 
przekazywane w 2024 roku. Dlatego okresowo wprowadzane są powyższe środki gdyż nie ma 
możliwości zaplanowania środków, gdyż okresowo przedstawia się sprawozdania, zdaje 
informację i przyjmuje się cyklicznie przychodzące środki finansowe.  
 
Wicestarosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że w szkolnictwie to nie ma jakby 
znaczenia, gdyż wcześniej mieliśmy już takie przypadki że przyjechała niemiecka rodzina, 
która zapisała dziecko do naszej szkoły. Uczeń wchodzi w system i powiat otrzymuje 
teoretycznie na niego subwencję wynikającą z polskiego systemu edukacji. Tutaj należy 
domniemać, że rozliczane to jest w taki comiesięczny sposób, bo Polska musi się rozliczać  
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z Unią Europejską i wykazywać jakie realne koszty ponosi w związku z konfliktem na Ukrainie,  
bo dostaje w tej chwili cały czas zwroty środków. Jak to długo będzie trwało to trudno 
powiedzieć.  
 
Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że na początku było to przede wszystkim 
wsparciem językowym w przygotowawczych klasach. W tej chwili jeszcze jest to utrzymane 
natomiast już w mniejszym zakresie, bo na przykład w szkołach specjalnych to już nie 
obowiązuje. Mamy dzieci ukraińskie w ZSS w Nowym Czarnowie. Były klasy 
przygotowawcze. Borykamy się także w innych placówkach, z diagnozami przeprowadzanymi 
niewerbalnie, czyli na podstawie pomocniczego programu. Natomiast z pewnością jest duży 
problem z umiejscowieniem młodzieży ukraińskiej w placówkach edukacyjnych. Nasz system 
jest nieadekwatny do ukraińskiego jeżeli chodzi o wiek dzieci. Obecnie połączono świadczenie 
800+ z obowiązkiem szkolnym w systemie polskim. I są z tego tytułu problemy. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(3 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2024-2039 (druk nr 10/IV). 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że zgodnie ze zmianami w budżecie 
dokonano zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2024-
2039. Ponadto zmiana WPF obejmuje również zmiany w wykazie wieloletnich przedsięwzięć 
w załączniku nr 2, m.in. dot. dostosowania budynku Szpitala Powiatowego w Gryfinie  
do wymogów pożarowych (dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków – 
Polski Ład I), jak również inne wymienione zadania w objaśnieniach do niniejszego projektu 
uchwały. 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały 
(3 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Ad. 7 Sprawy różne, informacje i wnioski. 
 
Radny Kamil Frelichowski zapytał, czy od 2022 r. do teraz Szpital Powiatowy w Gryfinie 
świadczył usługi medyczne wobec osób nieubezpieczonych. Jeżeli tak, to Radny poprosił  
o podanie liczby pacjentów z uwzględnieniem ich narodowości oraz kosztów z tym 
związanych. 
Pismo znak: BRZ.0012.3.2.2024.MR 
 
Radny Kamil Frelichowski zapytał odnośnie złożenia wniosku o pozyskanie środków na 
realizację projektu pn. „Razem przeciwko zmianom klimatu i „nowym" chorobom 
odzwierzęcym w regionie Odry”. Czy planowany do zakupu samochód typu pick-up będzie 
hybrydowy czy może być diesel? 
 
Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że preferowałaby zakup samochodu 
elektrycznego lub ewentualnie hybrydowy. Problem braku pojazdu typu pick-up z zabudową 
wynikł przy kryzysie odrzańskim i konflikcie ukraińskim. Potrzeba była przewiezienia paczek 
żywnościowych, łóżek i materacy, a także koniecznym było dotarcie samochodem do trudnych 
miejsc na Międzyodrzu. Starosta dodała, że projekt pn. „Razem przeciwko zmianom klimatu  
i „nowym” chorobom odzwierzęcym w regionie Odry”, będzie realizowany wraz z partnerami 
niemieckimi w ramach programu INTERREG VIA. Głównym założeniem projektu jest 
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wzmocnienie gotowości operacyjnej służb ochrony ludności w celu lepszego radzenia sobie  
ze skutkami zmian klimatycznych, w tym przygotowanie właściwych jednostek administracji  
i służb ratowniczych do operacji transgranicznych poprzez wspólne szkolenia i ćwiczenia. Auto 
będzie przeznaczone i przypisane do Wydziału Zarządzania Kryzysowego Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie.  
 
Radny Hubert Krysiak zapytał, czy coś już oficjalnie wiadomo w sprawie PGE GiEK S.A. 
Oddział Elektrownia Dolna Odra i ogrzewania Gryfina. 
 
Starosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że informacja jest znana od 2020 roku, kiedy 
została uruchomiona procedura, poprzedni prezesi podpisali dokument do PSE, który 
uruchomił procedurę wypowiedzenia ciepła dla Gryfina. Jesteśmy przed sytuacją niestety 
alternatywy ogrzewania dla Gryfina. Były budowane bloki gazowe, na które Starostwo 
Powiatowe w Gryfinie wydawało decyzję zarówno Starosta jak i Wicestarosta zwracaliśmy 
uwagę, że w „gazówce” nie ma przyłącza dla ciepła. W rozmowach padały odpowiedzi,  
że komponent gazowy był za drogi. Potem stanęliśmy przed sytuacją, gdzie chodziło  
o wytwornicę pary. Wydział Architektury zrobił wszystko, aby decyzje były wydawane 
sprawnie i w terminie, z poczuciem odpowiedzialności. Natomiast wytwornica pary nie 
załatwia tematu, dlatego że pozostaje w takim momencie jedynym źródłem ogrzewania  
dla Gryfina o niewystarczającej mocy, jak twierdzą chociażby związkowcy. Starosta 
uczestniczy w różnych rozmowach i dziwi się, że zostało to zaniedbane i nie doprowadzone do 
końca. Pojawiały się informacje, że to PSE ma odpowiadać za ogrzewanie dla Gryfina. Starosta 
będąc na spotkaniu PGE w Bełchatowie poczyniła rozmowę z Prezesem na ten temat i wie jakie 
są alternatywy i możliwości, ale jak to będzie wyglądało proceduralnie w tej chwili nie jest w 
stanie odpowiedzieć, bo to nie są decyzje powiatu. Za ciepło dla Gryfina odpowiada burmistrz, 
w którego kompetencje nie można wchodzić. Starosta może jedynie powiedzieć, że na etapach 
wydawania decyzji zapytywała, co z ciepłem dla Gryfina. A teraz procedura się dopełniła. 
Umowa będzie obowiązywała do stycznia 2026 roku i ma to zapewnić elektrownia węglowa. 
 
Na tym 2 posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zakończono o godz. 11.30. 
 
Po odsłuchaniu nagrania protokół sporządziła: 
 

Dominika Konopnicka 
  
 Przewodniczący Komisji 

 

 Remigiusz Rzepczak 

  
 
 
 
 
 


